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اصلاح طلبان از هرگونه تک روی خودداری کنند

محمدرضا عارف با بیان اینکه جریان اصلاحات جریان مسئولی است و دنبال سهم خواهی نیست، گفت: جریان اصلاحات باید پویایی و نشاط خود را حفظ کند و با آسیب شناسی عملکرد خود بخصوص در دهه ۸۰ و عبرت گیری از برخی 
تجربه های تلخ، مسیر عقلانی که طی سالیان اخیر بر جریان اصلاحات حاکم شده است را با جدیت بیشتری ادامه دهد. وی با تأکید بر مراقبت از دستاوردهای ارزشمند گفتمان اصلاح طلبی، اظهار کرد: در مقطع فعلی برای حفظ انسجام 
در خانواده بزرگ اصلاحات همه نخبگان و جوانان اصلاح طلب از هرگونه تک روی و اظهارنظرهایی که  به گفتمان اصلاح طلبی آسیب می زند باید خودداری کنند. رئیس شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان تأکید کرد: برای رسیدن 
به اهداف ارزشمندی که جریان اصلاحات برای برنامه های خود ترسیم کرده است که مهم ترین آن مردم سالاری و پاسخگویی به مطالبات مردم است باید هزینه داد و کسانیکه باور عمیق به گفتمان اصلاح طلبی دارند باید آمادگی پرداخت 
هزینه را داشته باشند. رئیس فراکسیون امید تعهد تشکیلاتی را اصلی مهم برای یک جریان سیاسی دانست و گفت: پایبندی به تعهد تشکیلاتی و رعایت اخلاق رمز موفقیت یک جریان سیاسی است و کسانیکه رفتار تشکیلاتی نداشته 
باشند و بر اساس منافع فردی عمل کنند در بین مردم جایگاهی نخواهند داشت. عارف با اشاره به دو انتخابات مهم ریاست جمهوری و شوراها در سال ۹۶ هرگونه اظهارنظر فردی درباره این دو انتخابات را خارج از تصمیم گیری های جبهه 

اصلاحات اعلام کرد و با گلایه از برخی بی اخلاقی ها در فضای رسانه ای کشور گفت: جای تأسف است که عده ای معدود برای تخریب فراکسیون امید و انشقاق بین جبهه اصلاح طلب دست به دامن جعل خبر می شوند. 

اصولگرایان گزینه بهتر از جلیلی دارند
عضــو جامعــه مدرســین معتقد اســت که 
اصولگرایان باید به وحدت برسند و در میان 
این جریان طبیعتا افراد کارآمدتری نســبت 
بــه جلیلی وجــود دارد که بخواهنــد از وی 
حمایت کنند. آیت الله سیدمحمد غروی در 
مورد گزینه های پیشــنهادی برای نامزدی 

از ســوی اصولگرایان، گفت: معتقدم سعید جلیلی می خواهد در انتخابات 
حضور پیدا کند اما بعید اســت روی او اتفاق نظری شــکل بگیرد. مجموعه 
اصولگرایی گزینه هایی مانند قالیباف و ولایتی را معرفی کنند و فکر نمی کنم 
اتفاقی افتاده باشد که اصولگرایان بخواهند به سمت جلیلی بروند، زیرا افراد 
قوی تر و کارآمد تری را نسبت به جلیلی در میان خودشان دارند. عضوجامعه 
مدرســین با اشــاره به حضور محموداحمدی نژاد در ســال ۹۶، تاکید کرد: 
احمدی نژاد اگر عاقلانه فکر کند دیگر به عرصه رقابت ورود پیدا نخواهد کرد.

شاهد حرکت ماهی وار نمایندگان هستیم
مهدي رحمانیان مدیر مسئول روزنامه شرق 
در خصوص تشکیل فراکسیون هاي جدید 
در مجلس دهم، گفت: این موضوع از نظر 
شخص بنده دو پهلو است. از یک زاویه مي 
شود تشکیل فراکسیون هاي جدید را مثبت 
دید، از ایــن جهت که بالاخــره نمایندگان 

اصولگرا و مســتقلین توانســتند یک فراکسیون تشــکیل دهند، این خود 
نشان دهنده همگرایي در بین نمایندگان است. رحمانیان در ادامه افزود: 
اما از این جهت هم منفي اســت است که اصولگرایان نتوانستد در مجلس 
فراکســیوني تشــکیل دهند. معتقدم اگر دو جریان اصلي کشور بتوانند در 
مجلس فراکسیوني قوي داشته باشــند، این موضوع به سیاست ورزي در 
عرصه اجتماع هم کمک شــایان توجهي مي کند و باعث غناي سیاســت 

ورزي در کشور مي شود.

نباید خوشبینی زائدالوصف ایجاد می شد
رییــس شــورای روابط خارجی با اشــاره به 
انتقاد برخی مقامات به اجرا نشدن مطلوب 
برجام و اقــدام متقابل احتمالی ایران تاکید 
کــرد: این که چه موقع باید بــه این تصمیم 
برسیم تا اقدام دیگری در مقابل سوءاستفاده 
آمریکایی ها در اجرا نشــدن مطلوب برجام 

انجام دهیم، موکول به نظر مقام معظم رهبری است. کمال خرازی با اشاره 
به انتقادات جدی برخی مقامات و شــخصیت های سیاسی کشور که اخیرا 
در رابطه با اجرا نشــدن برجام به شکلی مطلوب پس از شش ماه بیان شده 
اســت، گفت: دلیل اجرا نشــدن مطلوب برجام و انتقادات، استفاده نابجا 
از ابزارهایی اســت که آمریکایی ها ســعی دارند با به کار بردن آنها برجام به 
خوبی اجرا نشود. توقع ایران این بوده است که با اجرا شدن برجام اقتصادی 

شاداب و پررونقی را شاهد باشد. 

 پرونده بانک ملت:
جابه جایی800 میلیارد تومان

دادســتان تهران با اشــاره به این که موضوع پرونده 
بانک ملت جابــه جایی ۸۰۰ میلیارد تومان اســت، 
گفت: دربــاره چگونگی اقدامات متهمــان از وزیر 
اقتصاد و رئیس کل بانک مرکزی گزارش خواستیم.
عبــاس جعفری دولــت آبادی بر اهمیــت اقدامات 
پیشگیرانه در جلوگیری از طرح پرونده های اقتصادی 
و جرایم بانکی تأکید کرد و به چند پرونده  مهم در این 
زمینه، از جمله پرونده بانک ملت اشاره کرد. جعفری 
با اعلام اینکه موضوع این پرونده جابه جایی هشتصد 
میلیارد تومان اســت، افزود: چهــار نفر از متهمان 
پرونده بازداشــت شــده، اما چند متهــم در خارج از 
کشور به ســر می برند. دادستان تهران ضمن اعلام 
اینکه در مورد نحوه اقدامات متهمان از وزیر اقتصاد 
و رئیس کل بانک مرکزی درخواســت گزارش شده 
است، شکل گیری و رسیدگی به چنین پرونده هایی 
را از مشــکلات موجود برای مراجع قضایی خواند و 
از مراجع نظارتی از جمله بانک مرکزی خواســت که 
با اتخاذ اقدامات پیشــگیرانه، مانع تشکیل اینگونه 
پرونده ها شــود. جعفری دولت آبــادی در خصوص 
یکــی از این پرونده های اقتصادی که متهم آن پس 
از آزادی با وثیقه، مجدداً بازداشــت شد، گفت: این 
متهم که از بدهکاران بزرگ بانکی اســت، در قبال 
اســترداد وجوه بانک با صدور قرار وثیقه آزاد شــده 
بود، اما با اســتنکاف از اســترداد وجوه، به گونه ای 
که وجوه مســترد شده از ســوی وی صرفا ششصد 
و هفتــاد میلیارد تومان بوده موجب شــد بازپرس با 
صدور قرار وثیقه اقدام نماید که منجر به بازداشــت 
متهم شــده است. دادســتان تهران با بیان این که، 
نباید انتظار داشــت که همه مشکلات اقتصادی و 
اجتماعی با راهکارها و تدابیر قضایی بر طرف شود، 
افزود: وقتی دســتگاه ها و مسئولان مرتبط از جمله 
مراجع نظارتی بر بانک ها و موسسات مالی و اعتباری 
یا ســازمان های مرتبط با امــور اجتماعی به وظایف 
ذاتی خود عمل نمی کنند، دادسرا در مقام حمایت از 
حقوق مردم ناچار به ورود اســت. پرونده دیگری که 
مورد توجه دادستان تهران قرار گرفت، پرونده تعاونی 
اعتباری ثامن الحجج بــود که وی اظهار امیدواری 
کرد با فروش اموال متهم توســط بانک مرکزی، در 

پرداخت وجوه سپرده گذاران تسریع شود.
دادســتان تهران سیاست صحیح بانک ها را کمک 
به ســودآور بودن تولید و اشتغال ناشی از آن دانست 
و طرح پرونده هــای متعدد بانکی در مراجع قضایی 
را نشانگر ضعف نظارت ها و موجب خدشه به امنیت 

اقتصادی ارزیابی کرد.
وی تاکید کرد که سیاست دادستانی تهران در قبال 
جرایم بانکی مبتنی بر اقدامات پیش گیرانه و حمایت 
از سرمایه گذاری سالم و مشروع است و در این راستا، 
نظارت بانک مرکزی بر عملکرد بانک ها و انتصاب 
مدیران شایســته نقش مهمی را ایفــا می نماید و در 

آخرین مرحله، اقدامات قضایی ضرورت می یابد.
دادســتان تهران همچنین به چند حادثه تصادف و 
فوت تعدادی از شــهروندان طی یکــی دو ماه اخیر 
در برخی نقاط کشــور اشــاره کرد و بــا انتقاد از عدم 
مســئولیت پذیری در قبال ایــن حوادث اظهار کرد: 
نظریه کارشــناس تصادفات در مورد یکی از حوادث 
اخیــر که به موجب آن 25 درصد تقصیر به شــرکت 
تعاونی مسافربری منتسب شده، طبیعی و مطابق با 
قاعده اســت؛ زیرا وقتی از راننده پیر و مسن استفاده 
می شود که نمی تواند وســیله نقیله را مهار و هدایت 
کنــد و منتهی به حادثه شــود، باید مدیــران تعاونی 
مســافربری یا مســوولین راه ها در مواردی که جاده 

عامل تصادف باشد، مسوول شناخته شوند.

پارس نیوز نوشت: نقش تاج زاده درغائله تابستان داغ سال 78
در حادثه کوی، مصطفی تاج زاده به عنوان معاون سیاسی وزیر کشور دوران اصلاحات یکی از عناصر فتنه گری بود که دائماً بین وزارت 
کشور و کوی در حال رفت وآمد بود و سخنرانی های عجیبش موجب شد بعدها تعدادی از صاحب نظران و نمایندگان مجلس بگویند: 

»حوادث کوی دانشگاه از داخل وزارت کشور هدایت می شد.«

 نسیم آنلاین نوشت: ۱۱قول فراموش شده روحانی به مردم
امروز و در حالی کمتر از یک سال به پایان کار دولت حسن روحانی باقی مانده وضعیت تحقق این وعده ها تعریف چندانی ندارد و بسیاری از 

آنها اصطلاحا "روی زمین مانده است."

 نامه نیوز نوشت: تمام راه های اصلاحات به روحانی ختم می شود
در انتخابات ریاست جمهوری سال آینده نیز آنها چاره ای جز حمایت از روحانی ندارند. بسیاری از چهره های شناخته شده آنها در صورت 

حضور نمی توانند از سد شورای نگهان عبور کنند.

 خبر آنلاین نوشت: »سفارت ثانی« دولت روحانی در مجلس دهم برپا می شود
شاید آن روزی که علی لاریجانی پا به ساختمان بهارستان گذاشت کمتر کسی تصور می کرد ورود آقای دیپلماتیک به پارلمان، وجهه 

دیپلماسی مجلس را هم پررنگ تر کند.

عکس روزسایت نگار

عصر  روز  سه شنبه 
جلسه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی به 
ریاست حجت الاسلام و 
المسلمین حسن روحانی 
در نهاد ریاست جمهوری 
برگزار شد

خبرنامه
سه شــنبه 5 مــرداد مــاه 1395

روایت های یک مرگ
 مدیرعامل بیمارستان جم :کار درمان آقای کیارستمی را 

تیم درمان که متشکل از جراحان در رشته های مختلف بود، انجام می داد
درحالی که ماجرای پرونده پزشکی عباس کیارستمی به تنش 
میان جامعه هنری و پزشــکی منجر شــده اســت، این پرونده 
همچنــان باز اســت. در جدیدتریــن اظهارنظرهــا مدیرعامل 
بیمارستان جم که کیارستمی بخشی از درمانش را در آنجا انجام 
داده اســت، امروز در میان خبرنگاران حاضر شد و به سوالات 
آن ها درخصوص درمان کیارســتمی پاســخ داد. سخنانی که 
ساعتی از آن نگذشته، با واکنش بهمن کیارستمی همراه شد. 

ناگفته های رئیس بیمارستان جم
مدیرعامل بیمارستان جم به سوالات خبرنگاران درباره جریان 
درمانی کیارستمی پاسخ داد. دکتر تدین فر در جمع خبرنگاران 
درباره موضوعات درمانی مرحوم عباس کیارستمی گفت: من 
وارد قضایای درمانی نمی شوم؛ چراکه پرونده در اختیار سازمان 
نظام پزشکی و در حال بررسی است و مراجع قانونی باید به این 
سوالات پاسخ داده و اظهار نظر کنند. ما امروز فقط پاسخگوی 

سوالات بیمارستانی هستیم.
وی در پاســخ به ســوال خبرنگاری درباره برخی شــایعاتی مبنی بر عدم انجام 
کلونوســکوپی برای مرحوم کیارســتمی افزود: مرحوم کیارستمی یک بار در 
بیمارســتان آراد و یک بار هم در بیمارستان جم مورد کلونوسکوپی قرار گرفتند 

و بیماری شان که "تومور روده بزرگ" بود، از این طریق تشخیص داده شد.
وی در پاسخ به ســوال دیگری درباره هزینه های درمان "کیارستمی" و میزان 
پولی که از خانواده اش در طول درمان دریافت شده گفت: در ابتدای ورود آقای 
کیارســتمی به بیمارســتان تنها شــش میلیون تومان به عنوان ودیعه از سوی 
بیمارســتان دریافت شد؛ این درحالیســت که کل هزینه های بستری شان که 
در دو مرحله بســتری شدند که مرحله اول آن از 17 اسفند ۹4 تا 7 اریدبهشت 
۹5 بــود و مرحله دوم که از 11 اردیبهشــت ۹5 تــا 13 این ماه بود، حدود 1۸5 

میلیون تومان شده است.
وی برخی شــایعات مبنــی بر نبود متخصــص عفونی در جریــان درمان این 
کارگردان کشورمان را رد کرد و گفت: متخصص عفونی هم در روند درمان شان 

حضور داشته و همواره در بیمارستان متخصص عفونی حضور دارد.
تدین فر در پاســخ به ســوال دیگری مبنی بر اینکه آیا دســتیار دکتر احمد میر، 
کیارســتمی را جراحی کرده است یا خیر؟ گفت: کار درمان آقای کیارستمی را 
تیم درمان که متشــکل از جراحان در رشــته های مختلفی که بیمار به آن نیاز 
داشت، انجام می داد. جراح عمومی این تیم نیز بسیار باتجربه هستند. بنابراین 

تیم درمان برایشان اقدام می کرد.
وی در پاســخ به ســوال دیگری درباره برخی گفته ها مبنی بر عدم حضور دکتر 
میر در یکی از جراحی ها درســت اســت یا خیر؟ گفت: یکبار در جراحی کیسه 
صفرایشان دکتر میر حضور نداشتند، اما تیم جراحی حضور داشته و این اقدام 

را انجام دادند.

تدین فر با بیان اینکه اصل پرونده ها و رونوشــت های درمانی آقای کیارستمی 
در اختیار مراجع قضایی اســت، گفت: بنابراین هرآنچه را که از ســوی مراجع 
قضایی اعلام شــود، می پذیریم. بحث قصور را نیز باید سازمان نظام پزشکی 
اعلام کند. اما باید توجه کرد که جراحی عوارض دارد و در هر کجا ممکن است 
رخ دهد و هیچ کــس نمی تواند ادعا کند که جراحی عارضه ای ایجاد نمی کند 

مگر اینکه هیچ جراحی انجام نداده باشد.
تدین فر تاکید کرد: آقای دکتر میر جراح بی تجربه ای نیست و بیشترین اعمال 
جراحی این بیمارســتان توسط وی انجام می شــود. هم خودش فرد تحصیل 
کرده ای است و هم پدر و عمویشان فرهیخته و با تجربه هستند. دکتر میر 2۰ 
سال است که تجربه دارد و صدها عمل در خدمت پدر و عمویشان انجام داده اند.
وی در پایــان تاکید کرد: ما با این حرف هــا نمی خواهیم آرامش افکار عمومی 
بــر هم ریزد و به همین دلیل هم تا کنون ســکوت کرده و هیچ صحبتی انجام 

نداده ایم.

ناگفته هایی که تکذیب شد
بهمن کیارســتمی در پی اظهارات اخیر رییس بیمارســتان جم درباره ی روند 
درمان عباس کیارستمی، توضیحاتی داد. بهمن کیارستمی در این متن آورد: 
در تاریخ پنجم مرداد در خبری با عنوان "ناگفته های رییس بیمارســتان جم از 
پرونده کیارستمی" دکتر تدین فر اظهاراتی را درباره روند درمان بیان نموده اند. 

در این اظهارات سه نکته حائز اهمیت است و به توضیح بیشتر نیاز دارد.
وی درخصــوص این گفته رئیس بیمارســتان جم کــه "متخصص عفونی هم 
در روند درمان شــان حضور داشــته و همواره در بیمارستان متخصص عفونی 
حضور دارد"، نوشــته است: دکتر مازیار پارســا که با عنوان متخصص عفونی 
در بیمارســتان جم فعالیت می کنند و به گفته خودشان پزشک مشاور عباس 

کیارســتمی بودند از دوم تــا پانزدهم فروردین در بیمارســتان 
حضور نداشتند و شخصا در این زمان پزشک عفونی دیگری را 
بر بالین او ندیدم. دکتر احمد میر حتما به خاطر دارند که در تنها 
تماس تلفنی که در طول غیاب ایشــان در فروردین ماه داشتیم 
از ایــن بابت ابراز نگرانی کــردم. این نگرانی تا جایی پیش رفت 
که در شــب دوازدهم فروردین و بلافاصله بعد از عمل چهارم از 
آقای دکتر گویا خواســتم تا در بیمارستان حضور یابند و ایشان 
نیز قبول زحمت کردند و روز بعد با کمک وزارت بهداشت تیمی 
از پزشــکان عفونی تشکیل شد. بعدها که با خود آقای تدین فر 
صحبت از غیاب پزشــک عفونی در طول تعطیلات نوروز شد، 
ایشــان از پزشــکی نام بردند که در غیاب دکتر پارسا جایگزین 
ایشان بودند اما امروز هرچه فکر کردم آن نام را به خاطر نیاوردم، 
برای همین به سایت بیمارستان جم مراجعه کردم تا از روی نام و 
تخصص لیست پزشکان این بیمارستان نام متخصص عفونی 
جایگزین دکتر پارســا را بیابم. ولی در این لیســت تنها نام دکتر 
مازیار پارســا به عنوان متخصص عفونی ذکر شده و پزشک عفونی دیگری در 

لیست پزشکان این بیمارستان نیست.
بهمن کیارستمی در ادامه درمورد این گفته دکتر تدین فر که  "یکبار در جراحی 
کیسه صفرایشان دکتر میر حضور نداشتند، اما تیم جراحی حضور داشته و این 
اقدام را انجام دادند" نوشته است: طبعا انجام عمل جراحی بدون تیم جراحی 
امکان پذیر نیست و قطعا جراحانی در عمل جراحی سوم حضور داشته اند. اما 
دکتــر احمد میر تنها در آن عمل غایب نبودنــد و عمل جراحی چهارم در تاریخ 

دوازدهم فروردین نیز در غیاب ایشان انجام شد.
نکته ســومی که بهمن کیارستمی به آن اشــاره کرده است این جمله تدین فر 
اســت که "بحث قصور را نیز باید ســازمان نظام پزشــکی اعلام کند. اما باید 
توجه کرد که جراحی عوارض دارد و در هر کجا ممکن اســت رخ دهد و هیچ 
کس نمی تواند ادعا کند که جراحی عارضه ای ایجاد نمی کند مگر اینکه هیچ 
جراحی انجام نداده باشــد." کیارستمی نوشته است: با توجه به شکایت های 
بســیاری که از بیمارستان جم در مراجع قضایی طرح شده آقای دکتر تدین فر 
حتما می دانند که در مفاهیم حقوقی میان "قصور پزشــکی" و "تقصیر" تفاوت 
هست. تفاوت قصور با تقصیر در آن است که قصور به خطایی اطلاق می شود 
که سهوا سرزند، درحالی که تقصیر به خطای عمدی اطلاق می شود. در همین 
راســتا ماده 2۹5 قانون مجازات اسلامی خواندنی است: "هرگاه کسی فعلی 
که انجام آن را برعهده گرفته یا وظیفه خاصی را که قانون بر عهده او گذاشته 
اســت، ترک کند و به سبب آن، جنایتی واقع شــود، چنانچه توانایی انجام آن 
فعل را داشته است جنایت حاصل به او مستند می شود و حسب مورد عمدی، 
شــبه عمدی، یا خطای محض اســت، مانند این که مادر یا دایه ای که شــیر 
دادن را برعهده گرفته اســت، کودک را شــیر ندهد یا پزشک یا پرستار وظیفه 

قانونی خود را ترک کند."


